
 
DAGSORDEN 

Det lokale uddannelsesudvalg for 
beklædningshåndværker uddannelsen 

 
Mødedato:  03.11.22 
Mødested:  Hilmar Finsens Gade 18, lokale 59.212 

 
Mødetidspunkt:  10:00-12:00     
Fraværende m. afbud:  Erling Taul Jensen 
Fraværende u. afbud:  
Deltagere:  
 
 

Jette Lindgaard (med på Teams), Evy Andersen, Erling Taul Jensen, 
Magnus Tougaard, Jakob Bay Fyhr, Jannie Linda Krøyer Jakobsen og 
Karin Jespersen  

   
Punkt 1:  
Bemærkninger til 
referat fra sidst 
afholdte møde 

 
Referat fra sidst 
 

 
 
Svar på spørgsmål om hvor mange elever en 1 mandsvirksomhed 
må have – Evy og Jette har undersøgt det og svaret er 2 elever. 

Punkt 2:  
Meddelelser fra 
udvalgets 
medlemmer 
 

 
Nyt fra Fagligt Udvalg (Evy og Jette): 
 
Emner der arbejdes med pt er: 
• Udvikling af skrædderprofil 
• Revision af svendeprøver på trin 1 og trin 2 
• Hvordan engelske fagtermer kan indgå i svendeprøve – her har 

Magnus modtaget materialer fra FU og han ser positivt på dette. 
• Censor konference – Magnus fortæller at han er blevet 

kontaktet af FU, der har sendt forespørgsel til censorer på 
hvilke profiler de ser sig selv i stand til at bedømme og hvilke 
kompetencer de evt. mangler for at kunne bedømme flere 
profiler. 

 
 
 
Nyt fra udvalgets medlemmer 
Evy: 
Oplever at virksomheder der gerne vil godkendes til elever ikke kan 
finde ud af hvordan de ansøger. Dialogen er meget vigtig, så 
virksomhederne forstår hvad deres reelle uddannelsesansvar er. 
 
Magnus: 
Spørger ind til en konkret virksomhed, hvor han oplever at 
eleverne går alene og bruger en del af deres arbejdstid til at passe 
den tilhørende butik. 
 
Udvalget fik en snak om hvordan det er vigtigt at der bliver lavet 
det rigtige match mellem elev og virksomhed, men også mellem 



elev og skole. Så eleverne møder det undervisningsfokus, der 
passer til deres og virksomhedens profil/behov. 
 
Magnus fortæller fra Det Kongelige Teater, at de har 3 elever i 
gang. De oplever at det er svært at rekruttere herreskræddere i de 
perioder, hvor der er behov for ekstra hænder. 
 
Arbejdet med at implementerer digitale værkstøjer i tilskæringen 
skrider langsomt men sikkert frem. 
 
 

3:  
Meddelelser fra 
skolen herunder 
elevrepræsentant 
 

 
Nyt fra afdelingen: 
 
Der er pt 8 elever på kvote på GF2 holdet som slutter op mod jul 
og der er 5 ny mesterlære kontrakter i gang, disse elever kommer 
på skole i foråret og samles så med GF2 eleverne, når de skal på 
H1. 
 
Der er et H2 forløb med 5 elever i foråret 2023 og et H4 forløb med 
15 elever. 
 
Der er 10 elever i SOP. 
 
Aktiviteter i afdelingen 
 
Pt er eleverne i SOP i gang med at lægge sidste hånd på de ting 
der skal være med på Laugenes Opvisning 2022. 
 
De GF2 elever vi har lige nu er rigtig dygtige, så her har der været 
plads til at give dem ekstra udfordringer og mere komplekse 
opgaver. 
 
Besøg af 2 finske elever, der skal træne til Euro Skills afventes. 
 
Henvendelse fra 2 tyske skole, der gerne vil besøge afdelingen i 
2023. 
 
 
Revideret grundforløbsprøve 

 
 
Skabelonen er tilpasset, så den passer med målene i 
bekendtgørelsen, de var før beskrevet i viden, færdigheder og 
kompetencer og er nu revideret og beskrives kun i kompetencer. 
 
Trin 1 eksamen 

 



Gennemgang af Trin 1 eksamen, som er en forenkling af den 
nuværende eksamen. Magnus hilser forslaget velkommen og finder 
at det er en mere naturlig overgang til den eksamen eleverne 
møder på trin 2. 
 
Trin 2 skal igennem samme øvelse, her var udvalget meget enige 
om at det er vigtigt at det bliver beskrevet i så brede vendinger at 
en bred vifte af virksomheder kan se sig selv i det. Det må ikke 
blive så snævert at det kun er fx teatrene, der kan se sig selv i det. 
Fokus skal være på den måde man arbejder på i 
håndværksvirksomhederne. 
 
I denne sammenhæng arbejder EUC Syd i et samarbejde med 
sekretariatet på at udarbejde et nyt skrædder-profil fag, hvor der 
er fokus på mere håndværk og syning og mindre dokumentation. 
Det er aftalt at Magnus indgår i arbejdet med sparring, når der 
foreligger et udkast. 

 
 

 
Punkt 4: 
Behov for udvikling 
og revision af 
uddannelserne inden 
for udvalgets 
ansvars- 
område 

 
 

Punkt 5: 
Evaluering og 
kvalitets 
sikring samt status 
over aktivitetsniveau 
 

Kvoter 2023 
 
EUC Syd har 4 kvotepladser i 2023, optag på GF2 vil blive i august. 
 
EUC Syd oplever at skolerne ved andre kvotebelagte uddannelser 
deler uudnyttede kvotepladser, skolen har fx fået frisør 
kvotepladser overført fra en anden skole. Vi har tidligere overført 
kvotepladser vi ikke kunne bruge til VIA. Bliver alle de kvotepladser 
uddannelsen får brugt? Jette lover at undersøge. 

Punkt 6: 
Skolepraktik 

Nyt fra skolepraktikken (som nu hedder Skolebaseret oplæring og 
forkortes SOP) 
 
Se tidligere 

Punkt 7: 
Ekstra punkter iflg 
aftale 

 

Punkt 8: 
Eventuelt 

 

Punkt 9: 
Tid og sted for næste 
møde 

Forslag til kommende mødedato 
 
Magnus sender oplæg på datoer og Karin koordinere. 
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